
                             

                                                                                                       
 

 

PÖYTÄKIRJA       

Tuottaja2020 -projektin ohjausryhmän kokous  

Aika   28.11.2011 klo 13-15 

Paikka   Metropolia, Bulevardi 31 (Kollegiosali) 

Läsnä  Katri Halonen (Metropolia)     
  Tanja Juntto  (Metropolia) sihteeri   
  Anna-Maria Vilkuna (Metropolia)   
  Katri Kaalikoski (HUMAK)     
  Anu Haapala (Mikkelin AMK)    
  Mirka Pesonen (Sibelius Akatemia)   
  Marjo Mäenpää (Aalto Yliopisto)   
  Ossi Luoto (Pluto Finland)     
        

Esityslista 

1. Väliaikainen puheenjohtaja Katri Halonen avasi kokouksen klo 13.15. Kokous todettiin lailliseksi ja 
päätösvaltaiseksi. 

2. Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja. 

3. Maksatushakemus  5-8/2011 saatettiin ohjausryhmälle tiedoksi 

4. Väliarvioinnin läpikäynti 

- Arvioinnit 4,5 paremmalla puolella 

- Wiki ympäristö ei ole toiminut yhtä hyvin kuin oli toivottu. Alusta ei ole käyttäjäystävällinen. Wikin 
lanseeraus toiminnan tapana ei onnistunut yhtä hyvin kuin oli toivottu. 



                             

                                                                                                       
 

- Anna-Maria Vilkuna kertoi yleisesti wikistä. Joissain hankkeissa wiki toimii hyvin ja siitä on tulossa 
arkipäivää. Wiki teknisesti haasteellinen. Wiki on toiminut hankkeissa joihin on palkattu 
kokopäiväinen suunnittelija hankkeen alusta asti hoitamaan sen ylläpitoa. Tuottaja 2020 
hankkeessa ongelmana se että ei ole ollut kokopäiväistä henkilöä hoitamaan näitä asioita. 
Tutkijaklubilaisilla vähän aikaa laittaa materiaalia wikiin. 

- Ossi Luoto: Projekti olisi tarvinnut tuottajan. Joka olisi hoitanut myös tiedotusta. Valtaosa tiedoista 
menee pienemmän henkilöstön läpi tiedoksi. Marjo Mäenpää oli samaa mieltä että olisi oltava yksi 
henkilö jolla olisi vastuu kaikesta.  

- Anu Haapala: Mikä on wikin lisäarvo? Millä tavalla voisi luoda ihmisille mielenkiinnon wikiä 
kohtaan?  

- Koska wikialusta on avoin. Kynnys kommentoida siellä on korkea. Tiedonhallinta myös hankalaa, 
koska osa lukee vain väliversioita eikä välttämättä lopputuotosta. 

- Väliarvioinnissa tuli esille, että oman työn panos ja se kuinka on hyödyntänyt omaa osaamistaan, 
on saanut pienemmän arvosanan kuin muut. Voi johtua siitä että ei ole ollut tarpeeksi aikaa 
hankkeelle.  

- Hankkeessa on tehty enemmän kuin hankesuunnitelma olisi. Hankkeessa on mukana 
motivoituneita ja innostuneita henkilöitä 

- Yhteenvetona: Arvioinnissa muuten hyvät tulokset mutta wikin osalta heikompi arviointi. 

5. Tutkimuksen status: hankkeen viimeinen vuosi 

- Juurruttaminen jatkuu  

- Tulokset ovat vielä tässä vaiheessa havaintoja. Tutkijaklubissa listataan vielä pääkohtia, joita tulee 
huomioida koulutuksessa.  

- Cuporen osalta raportti tulossa. Cuporella lisäaikaa joulukuulle. Ritva Mitchell tekee analyysin. 
Hankkeen aikana Cuporessa on ollut henkilöstö muutoksia ja sen vuoksi raportti on viivästynyt.  
Julkaisussa keskitytään nykytilan analyysiin, jossa otetaan huomioon eurooppalainen näkemys. 

- Jatkohankkeita mietitään. Mietitään kokouksen lopuksi on jatkohankkeiden tarvetta ja mitä ne 
voisivat olla. 



                             

                                                                                                       
 

6. Julkaisuiden tilanne 

- 8 raporttia valmiina 

- Ennakoinnin menetelmien arviointi raportti 1 vaiheessa. 

- Wikistä tulossa raportti, jota ei paineta 

- Cuporen raportti tulossa 

- Toimenpide-ehdotuksista tulee loppuraportti. Joka tulee viimeiseksi osaksi kirjaan. Alan toimijoilta 
tulee siihen myös kirjoituksia. 

- Loppuseminaarissa julkaistaan 500 sivuinen loppujulkaisu,  johon kootaan kaikki raportit  

7. Loppuseminaari 14.3.2012 

- Toteutuksesta on tullut paljon ideoita tutkijaklubissa. (kokousmateriaalissa ideat) 

- Luova Suomi on mukana miettimässä. Marjo Mäenpää ehdotti voisiko samaan yhteyteen sovittaa 
muitakin kentällä tehtyjä tutkimuksia: kulttuuriviennistä, muista kulttuurialan opinnoista, 
opinnäytetöitä  

- Anu Haapala ehdotti että alan uskottavuuden rakentamisen kannalta olisi hyvä että tätä 
lähdettäisiin tekemään yhdessä. Olisi hyvä saada molemmat puolet seminaariin sekä asiantuntija 
että vapaampi osuus.   

- Idea: Tieteellinen konferenssi tyyppinen tapahtuma 

- Kutsuttavia: Päätöksentekijöiden osallistuminen erityisen tärkeää. Opiskelijoita jollain tavalla 
mukaan sekä Takun jäsenistöä.  

- Loppuseminaariin voisi lisätä tutkijatapaamisen ennen varsinaista seminaaria. Yhteistyössä Luovan 
Suomen kanssa. Sitten lyhyitä infoja, jonka jälkeen vapaampia workshoppeja.  



                             

                                                                                                       
 

- Kultturituotannon ennakoinnin kannalta voisi kutsua muita toimijoita esittelemään toimintaa 
(ständejä) esim. Johde hanke (Mirka) Avataan tilaisuus myös kumppaneille.  

8. Tulevan lukuvuoden työsuunnitelma ja projektin saattaminen päätökseen 

- Cuporen raportin kommentointi  

- Loppusaldon summaaminen 

- Tutkijoilla 160 tuntia jäljellä 

9. Ohjausryhmän tapaamiset keväällä 2012 

- To 19.1.2012 klo 13-15 Kollegiosalissa 

-  Seminaaripäivänä 14.3.2012. Illalla seminaarin jälkeen. 

- Ti 8.5.2012 klo 13-15 Kollegiosalissa 

10. Muut esille tulevat asiat 

- Takun lehden välissä ilmestyy Tuottaja2020 liite joulukuussa 

- Tutkijat ovat käyneet seminaareissa puhumassa hankkeesta (kokousmateriaalissa tapahtumat) 

- Viime ohjausryhmän jälkeen on laitettu tiedotteita eteenpäin. Tutkijoista on ollut artikkeleita eri 
lehdissä syksyn aikana.    

- Taku-lehden liitteellä tavoitetaan alan keskeiset toimijat 

- Laura-Maija tarkistaa kuinka nettisisuilla on käyty. Onko lehtijutut esim. lisänneet kävijöitä? 

- Facebookissa 350 jäsentä, viikossa käyntejä n. 60 



                             

                                                                                                       
 

- Seuraava askel: Ennakointirahaa ei ole enää mahdollista saada. Mahdollisesti yrittäjäkoulutusta. 
Jatkettaisiin pedagogiikka ja voimaannuttava tulevaisuuspaja ajatusta 2014 asti. 

- Tutkijoiden keskuudessa on päästy kilpailuasemasta hyvään yhteistyöhön. Olisi hyvä saada myös 
yliopistot mukaan. Marjon mielestä Aalto Yliopiston puolella on tarvetta vastaavaan toimintaan. 
Tuottajuus pitää ymmärtää hyvin laajana, jolloin yhteistyö media- ja av-alaan tärkeää. Johtajille on 
tarvetta kulttuurialalla.  

- Kesussa kulttuurituottajuus on kohdassa muu koulutus. Luo peruskonkreettisia ongelmia. Emme 
näy esim. tilaistoissa erikseen. Näkyväksi saaminen olisi tärkeää. Toimialaluokitus haasteellinen. 
Työllistymisluvuissa ei näy kulttuuripuolelta valmistuneet, jotka työllistyvät esim. liiketalouden 
puolelle. 

- Rahoituksen puolesta ESR 2014 olisi seuraava mahdollinen, jos halutaan tehdä yhteistyötä. 
Osaava-ohjelmat haun alla tällä hetkellä. Loppuu tämän vuoden lopussa. Olisiko OPH:n puolella 
muita mahdollisia hakuja?  

Kokous päätettiin klo 14.20       

Muistion oikeaksi todennut:  

30.11.2011 

________________________________ 

Katri Halonen 

 

 


